
Protokół Nr XVIII/05
--------------------------------------------------------------------

z sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 21 kwietnia 2005 r. 
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Eugeniusz Żerkowski  o godz.  910 otworzył 
XVIII  sesję  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  stwierdzając,  że  na  stan  15  radnych  Rady 
Miejskiej w Dobrej w sesji bierze udział 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym 
Rada może obradować i podejmować uchwały.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski  poinformował, że w posiedzeniu udział 
biorą  zaproszeni  goście:  kierownicy  jednostek,  zakładów  pracy,  przedstawiciele 
samorządów oraz Burmistrz Dobrej – p. Marianna Ochocka, Sekretarz Dobrej – p. 
Bogdan Kmieć, Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć.
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu.
Protokołowała obrady – Barbara Kominiarczyk – inspektor UM w Dobrej.

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.
Przewodniczący Rady Miejskiej  w Dobrej  Eugeniusz Żerkowski zwrócił  uwagę na 
zmianę nazwy w punkcie 8 ppkt 2 na: głosowanie w sprawie udzielenia absolutorium i 
pkt 9 ppkt 4 – zamiana gruntów.
Propozycja została przyjęta przez aklamację. 

Przewodniczący  przedstawił  porządek  obrad  XVIII  sesji  Rady  Miejskiej  w 
Dobrej.

Porządek obrad :
1. Otwarcie Sesji.

2. Stwierdzenie quorum.

3. Przedstawienie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Sprawy samorządu.

7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności 
międzysesyjnej.



8. Absolutorium dla Burmistrza Dobrej 
1) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2004.
2) Głosowanie w sprawie absolutorium (uchwała nr XVIII/141/05).

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1)uchwalenia Wieloletniego Planu Finansowego – nr XVIII/142/05
2)uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2005 – 2009 – nr 

XVIII/143/05.
3)przyjęcia programu „Rozwoju Miejscowości Długa Wieś na lata 2005 – 2014” 

– nr XVIII/144/05
4)zamiany gruntów – nr XVIII/145/05
5)utworzenia rachunku dochodów własnych – nr XVIII/146/05
6)zmiany budżetu – nr XVIII/147/05
7)ustalenia okolicznościowych obchodów „Dni Dobrej” – nr XVIII/148/05

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne wnioski.

ad: 1, 2, 3. 

Jak wyżej.

ad: 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 Przewodniczący oznajmił,  iż  protokół  Nr  XVII/05  z  poprzedniej  sesji  Rady 
Miejskiej w Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.

Przewodniczący  stwierdził,  że  jest  napisany  zgodnie  z  przebiegiem  sesji  i 
zgłosił wniosek o nie odczytywanie protokołu, gdyż jest on do wglądu w biurze Rady, 
w godzinach pracy Urzędu Miejskiego w Dobrej.
Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych za jego przyjęciem 
głosowało 14, przeciw--------, gł. wstrzymujące--------. 
Protokół  nr  XVII/05  sesji  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  03.03.2005  r.  został 
jednogłośnie przyjęty przez Radę, bez odczytywania.

ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny Henryk Gręzicki przedstawił następujące problemy dotyczące:
− likwidacji nielegalnych wysypisk w mieście i jego okolicach
− ustawienie ławki na dworcu PKS w Dobrej
− założenia ogrodzenia przy budynku byłej szkoły w Rzymsku
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− zakończenia sprawy przyznania stypendiów dla uczniów
− wyczyszczenia rowów m.in. na ul. Kilińskiego 
− wymiany piasku w piaskownicach w mieście
− odbioru śmieci z koszy na terenie m. Dobra
− wyremontowania ubikacji przy targowisku, zapytał jakie są dochody uzyskane z 

opłat targowych i kto je rozlicza? 
Radny zwrócił uwagę na najniższy w powiecie budżet dla OSP w gminie Dobra 

i zaproponował wykorzystanie środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na potrzeby straży. 

Poruszył  sprawę  wykorzystania  osób  odrabiających  kary  na  pomoc  w 
remontach strażnicy z okazji 100 – lecia OSP w Dobrej oraz zagospodarowania parku 
przy Domu Kultury na plac targowy.
Poinformował o braku oświetlenia na ul. Prusa w Dobrej.

Radny  Piotr  Bernard  Stencel  zaproponował  przeczyszczenie  przepustu  przy 
posesji p. Kokot w Dobrej. Zwrócił uwagę, iż wpływa on na tworzące się .... w czasie 
deszczu.

Radny Jan Grzelak zauważył, że radny Henryk Gręzicki jest członkiem Komisji 
Rewizyjnej  i  na  posiedzeniach  tejże  Komisji  powinien  zadawać  pytanie  dotyczące 
realizacji budżetu, jakim są dochody z opłat targowych.

Radny Andrzej Śmieja zapytał czy powołana została komisja do sprawdzenia 
warunków przeciwpożarowych w pałacyku na Długiej Wsi, obok szkoły.

ad:  6.
Sprawy samorządu.

Pani Józef Frątczak (soł. Piekary) poinformował o problemach jakie stwarzają 
rozmnażające się bobry na terenach wokół rzeki Warta. Zaproponował odstrzał części 
zwierząt.

Pani Joanna Światłowska (soł. Moczydła) zwróciła uwagę na uszkodzenia drogi 
gruntowej do wsi Moczydła.

Pani Alina Bystrzycka (soł. Linne) przekazała protest mieszkańców dotyczący 
przesunięcia  terminu  wykonania  drogi  we  wsi  oraz  rezygnacji  z  budowy  drogi 
asfaltowej. Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Odpowiedzi na wnioski zostały zawarte w pkt. 10.
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ad: 7. 
Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał

i działalności międzysesyjnej.

Burmistrz  Dobrej  –  p.  Marianna  Ochocka  przedstawiła  sprawozdanie  z 
wykonania uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i z działalności międzysesyjnej.
Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Dodatkowo poinformowała  o  kontroli  Wojewody w Miejsko –  Gminnym Ośrodku 
Pomocy  Społecznej  w  Dobrej,  która  nie  wykazała  uchybień,  a  praca  i  podział 
przyznanych środków została wysoko oceniona. 
Do przedstawionej informacji nie zgłoszono zapytań.

ad: 8.
Absolutorium dla Burmistrza Dobrej

1) Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2003.

P. Burmistrz Dobrej poprosiła, aby p. Skarbnik przedstawiła „Sprawozdania z 
realizacji budżetu za 2004 rok” – stanowi ono załącznik nr 6 do protokołu.

P.  Beata  Kmieć  –  Skarbnik  Dobrej  omówiła  realizację  budżetu  zgodnie  z 
załącznikiem nr 6 do protokołu stwierdzając,  iż gmina posiada poprawną płynność 
finansową. Zwróciła uwagę na przeprowadzone w 2004 r. inwestycje tj. przebudowa 
dróg i budowa kanalizacji, na które przeznaczone zostały środki w wysokości 10,57% 
budżetu gminy. 
Poinformowała o zaciągniętych na ten cel pożyczkach i kredytach:
– 63.944,00  zł  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na kwotę 63.944,00 zł – na budowę kolektora sanitarnego w 
Dobrej  etap  III.  Zakomunikowała,  iż  na  realizację  tego  zadania  18.000,00  zł 
przekazali mieszkańcy miasta.

– 740.000,00 zł na inwestycje i część wydatków bieżących, z których to środków 
można było wykonać m.in. drogi: Linne – Ostrówek i Potworów – Czajków. 

Pani Beata Kmieć poinformowała o spłacie otrzymanych pożyczek i kredytów 
w roku 2004 na kwotę 407.100,00 zł oraz o realizacji udzielonych dotacji zgodnie z 
planem.
Do omówionej informacji nie zgłoszono zapytań.

Następnie  p.  Burmistrz  Marianna  Ochocka  odczytała  Uchwałę  Nr  22  /SO-
6/2005 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 14 
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kwietnia 2005 r. w sprawie wyrażenia opinii o informacji z wykonania budżetu Gminy 
i Miasta Dobra za rok 2004 (opinia pozytywna z uwagą –  załącznik nr 7).

Otwierając dyskusję na temat przedstawionego materiału przewodniczący Rady 
Miejskiej Eugeniusz Żerkowski oddał głos przewodniczącemu Komisji Budżetowej i 
Mienia Komunalnego.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel poinformował, że Komisja na swym posiedzeniu w dniu 13 kwietnia 2005 r. 
przyjęła  pozytywną opinię  w sprawie  Sprawozdania  z  wykonania  budżetu za rok  
2004.

Zastępca przewodniczącego Komisji  Socjalno – Społecznej Henryk Gręzicki 
oznajmił,  iż budżet  realizowany był zgodnie z uchwałami przyjętymi przez Radę i 
Komisja pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2004 r. na 
posiedzeniu w dniu 12 kwietnia 2005 r.  
Nie zgłoszono uwag w dyskusji nad realizacją budżetu.

2) Głosowanie w sprawie absolutorium.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  o 
zabranie głosu przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Kazimierz Jasiński przedstawił Uchwałę 
nr  2/05 Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 30 marca 2005 r.  w 
sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  dla  Burmistrza  Dobrej  za  2004  r. 
(załącznik nr 8).
Oświadczył, że Komisja nie znalazła uchybień w realizacji budżetu, więc wnioskuje o 
udzielenie absolutorium dla Burmistrza Dobrej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  odczytał  Uchwałę  Nr  12  /SO-
6/Ab/2005/Ko Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 
dnia 14 kwietnia 2005 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Dobrej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Dobrej z 
tytułu wykonania budżetu za 2004 rok (załącznik nr 9).

Radni nie zgłosili zapytań do przedstawionych uchwał.

Po odczytaniu opinii przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził głosowanie w 
sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Dobrej za 2004 rok:
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Absolutorium dla Burmistrza Dobrej za 2004 r. zostało udzielone przez Radę Miejską 
jednogłośnie  tj.  na  14  radnych  obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jego 
przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciw i wstrzymujących – nie zgłoszono.

Następnie  przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przedstawił  uchwałę  w 
sprawie absolutorium dla Burmistrza Dobrej za 2004 r.

Uchwała Nr XVIII/141/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
absolutorium dla Burmistrza Dobrej za 2004 r. stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Po odczytaniu uchwały przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej złożył gratulacje 
p.Burmistrz,  która  podziękowała  wszystkim  radnym  i  kierownikom  jednostek  za 
współpracę  przy  urzeczywistnieniu  budżetu  w  roku  2004,  a  p.  Skarbnik  i 
pracownikom Urzędu Miejski w Dobrej za prawidłową jego realizację.
 
Następnie przewodniczący Eugeniusz Żerkowski ogłosił kilkuminutową przerwę.
Wznawiając  obrady  po  przerwie  przewodniczący  stwierdził,  że  wszyscy  radni  na 
posiedzeniach komisji  otrzymali projekty uchwał i  przystąpił do realizacji  dalszego 
porządku obrad.

ad: 9.
Podjęcie uchwał

1) Uchwalenie Wieloletniego Planu Finansowego Gminy Dobra na lata 2005 – 2014

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  że  Wieloletni  Plan 
Finansowy na lata 2005-2014 oraz Wieloletni Plan Inwestycyjny na lata 2005-2009 
był  szczegółowo  omawiany  na  posiedzeniach  Komisji,  a  następnie  poprosiła 
p.Stanisława Stasiaka o przedłożenie dodatkowych informacji.

Pan Stanisław Stasiak – inspektor Urzędu Miejskiego w Dobrej wyjaśnił, iż w 
2003  roku  Gmina  Dobra  podpisała  dwie  umowy  z  Wielkopolskim  Ośrodkiem 
Kształcenia i Studiów Samorządowych z Poznania – na opracowanie Wieloletniego 
Planu Finansowego na lata 2005-2014 oraz Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na 
lata 2005-2009.
Przedstawił  założenia  Planu Finansowego,  którego zakres  zrealizowanych prac  był 
następujący:
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1. Analiza budżetu Gminy i jego struktury za lata 2000-2004 wraz z wyznaczeniem 
trendów i prawidłowości w kształtowaniu się poszczególnych pozycji dochodów i 
wydatków

2. Analiza zobowiązań budżetu Gminy
3. Analiza wydatków inwestycyjnych 
4. Przygotowanie Wieloletniego Planu Finansowego na lata 2005-2014 obejmującego:

a) sformułowanie założeń do prognozy dochodów i wydatków bieżących Gminy
b) prognozę dochodów i wydatków bieżących
c) prognozę wolnych środków i wolnych środków na inwestycje.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel poinformował o przyjęciu przez Komisję pozytywnej opinii wraz ze zmianami 
przedstawionymi na posiedzeniu.

Zastępca przewodniczącego Komisji  Socjalno – Społecznej  Henryk Gręzicki 
oznajmił, iż również Komisja ta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  głosowanie  nad  projektem 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Finansowego Gminy Dobra na 
lata 2005 – 2014, która została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 14 radnych 
obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jej  przyjęciem  głosowało  14  radnych, 
przeciw---------, głosy wstrzymujące---------.

Uchwała Nr XVIII/142/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Finansowego  Gminy  Dobra  na  lata  2005  –  2014 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

2) Uchwalenie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2005 – 2009

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  oświadczyła,  że  Wieloletni  Plan 
Inwestycyjny uzależniony jest od Wieloletniego Planu Finansowego.

P.  Stanisław  Stasiak  przeprosił  radnych,  iż  w  całości  nie  otrzymali 
skorygowanych  planów,  które  będą  załącznikami  do  uchwał  zgodnie  z 
przedstawionymi na Komisjach propozycjami.
Dodał, że w trakcie prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym Gminy Dobra na 
lata  2005–2009,  zebrano  informacje  na  temat  potrzeb  inwestycyjnych  na  terenie 
Gminy.  W  pierwszej  edycji  zostały  uwzględnione  przede  wszystkim  inwestycje, 
najbardziej potrzebne z punktu widzenia zapewnienia dalszego rozwoju Gminy. 
Zaakceptowane zadania zostały ujęte w budżecie na rok 2005 i będą ujęte w kolejnych 
budżetach operacyjnych Gminy. W przedstawionym Planie znalazło się 9 inwestycji, 
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których realizacja jest możliwa. Wyjaśnił, iż w przyszłości mogą pojawić się kolejne 
propozycje,  wynikające  ze  zmieniających  się  potrzeb  lub  możliwości.  Będą  one 
realizowane  stopniowo  w  przypadku  pojawienia  się  możliwości  finansowania  np. 
zwiększone dochody własne, środki zewnętrzne, pochodzące z funduszy UE, dotacji 
władz wojewódzkich czy innych funduszy jednostek centralnych i regionalnych.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  oraz  zastępca  przewodniczącego  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Henryk 
Gręzicki przedstawili pozytywne opinie do projektu uchwały.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2005 – 
2009.

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------.
Uchwała Nr XVIII/143/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
uchwalenia  Wieloletniego  Planu  Inwestycyjnego  na  lata  2005  –  2009 stanowi 
załącznik nr 12  do protokołu.

3) Przyjęcie programu „Rozwoju Miejscowości Długa Wieś na lata 2005 – 2014”

Burmistrz  przedstawiając  projekt  uchwały  poinformowała  o  konieczności 
posiadania  różnych  programów  dla  pozyskania  środków  z  obcych  funduszy.  W 
przypadku proponowanego projektu uchwały można będzie pozyskać dofinansowanie 
w  zakresie  programu  „Odnowa  wsi  oraz  zachowanie  i  ochrona  dziedzictwa 
kulturowego”.

P. Stanisław Stasiak poinformował o zawartych w programie celach tj. 
1. Charakterystyka miejscowości  Długa  Wieś  z  planowanymi  kierunkami  rozwoju 

jak:
1) gospodarka  wodno-ściekowa:  modernizacja  stacji  wodociągowej,  budowa 

kanalizacji sanitarnej, budowa kanalizacji deszczowej w ciągu drogi krajowej 
nr 83 i dróg powiatowych,

2) komunikacja:  remont  nawierzchni  drogi  krajowej,  remonty  oraz  budowa 
chodników dla pieszych, budowa parkingu przy Zespole Szkół Publicznych,

3) oświata: wykonanie prac remontowo-konserwacyjnych w budynku  szkolnym, 
wymiana  stolarki  oraz  instalacji  elektrycznej  w  budynku  szkolnym, 
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infrastruktura  rekreacyjno  –  sportowa  w tym:  remont  boiska  sportowego  i 
obiektów towarzyszących, budowa hali sportowej,

4) utrzymanie  terenów  zielonych  i  cieków  wodnych:  rewitalizacja  parku 
dworskiego, prace regulacyjne i konserwacja cieku wodnego,

5) budownictwo  mieszkaniowe:  przyjęcie  miejscowych  planów 
zagospodarowania przestrzennego.

2. Inwentaryzacja zasobów służąca ujęciu stanu rzeczywistego.
3. Ocena mocnych i słabych stron miejscowości Długa Wieś (SWOT).
4. Opis  planowanego  remontu  boiska  sportowego  i  obiektów  towarzyszących, 

szacunkowy kosztorys i harmonogram zadania.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel oznajmił, iż Komisja przyjęła opinię zgodną z projektem uchwały.

Radny  Henryk  Gręzicki  przedstawił  pozytywną  opinię  Komisji  Socjalno  – 
Społecznej. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  projektu 
uchwały w sprawie przyjęcia programu „Rozwoju Miejscowości Długa Wieś na lata 
2005 – 2014”
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie zgłoszono.

Uchwała Nr XVIII/144/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
przyjęcia programu „Rozwoju Miejscowości Długa Wieś na lata 2005 – 2014” stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu.

4) Zamiany gruntów

P. Burmistrz Marianna Ochocka wyjaśniła,  że proponowany projekt uchwały 
dotyczy zamiany gruntów będących własnością  Gminy Dobra  położonej  w Dobrej 
oznaczonej nr geodezyjnym 1816/1 o pow. 27 m2 na nieruchomość gruntową położoną 
również  w  Dobrej  będącej  własnością  p.p.  Ludwiki  i  Mirosława  małż.  Bałwas, 
oznaczoną nr geodezyjnym 1819/5 o pow. 412 m2.  P. Burmistrz poinformowała, iż 
zamiana  ma  na  celu  prawą  regulację  sąsiadujących  ze  sobą  nieruchomości  oraz 
pozyskanie gruntu na poszerzenie działki zabudowanej Domem Kultury.
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Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  oraz  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Henryk  Gręzicki 
przedstawili pozytywne opinie w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie 
zamiany gruntów, a następnie zarządził jego przegłosowanie. 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------.

Uchwała Nr XVIII/145/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
zamiany gruntów stanowi załącznik nr14 do protokołu.

5) Utworzenie rachunku dochodów własnych

P.  Burmistrz  Marianna  Ochocka  oznajmiła,  że  jest  to  uchwała  porządkowa 
regulująca stan prawny i dotyczy zamiany uchwały w sprawie środków specjalnych na 
utworzenie  rachunków dochodów własnych.  Rachunek  ten,  jak  poprzednio  zostaje 
utworzonych dla wszystkich szkół i przedszkola z terenu Gminy Dobra. 

Dodała,  iż  dochodami  rachunku  dochodów  własnych  są  środki  finansowe 
pochodzące z opłat za wyżywienie i na ten cel zostaną przeznaczone.

Przewodniczący  zarządził  przedstawienie  opinii  komisji  przez  ich 
przewodniczących.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  oświadczył,  iż  Komisja  pozytywnie  zaakceptowała  zaproponowany projekt 
uchwały.

Radny  Henryk  Gręzicki  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej 
poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii przez Komisję.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  odczytał  projekt  uchwały  w  sprawie 
utworzenia rachunku dochodów własnych oraz zarządził głosowanie. 

Projekt uchwały został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jego przyjęciem głosowało 14 radnych, przeciw---------, 
głosy wstrzymujące--------.
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Uchwała Nr XVIII/146/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w utworzenia 
rachunku dochodów własnych stanowi załącznik nr15 do protokołu.

6) Zmiana budżetu na 2005 r.

Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć poinformowała o proponowanych zmianach 
budżetu na 2005 r. zgodnie z  załącznikiem nr16 do protokołu.
Zaproponowała zwiększenie planów budżetu:
• „Dochody budżetu na 2005 r.” o kwotę 366.399,85 zł,
• „Wydatki budżetu na 2005 r.” o kwotę  749.399,85 zł.

Następnie  przewodniczący  Komisji  Rady  przedstawili  przyjęte  na 
posiedzeniach opinie.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  oświadczył,  iż  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  zaproponowany  projekt 
uchwały,  jednakże  o  wprowadzonych  zmianach  na  sesji  radni  muszą  decydować 
samodzielnie. 

Zastępca przewodniczącego Komisji  Socjalno – Społecznej Henryk Gręzicki 
poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii Komisji.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski po odczytaniu zarządził przegłosowanie 
projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2005 r. 

Projekt  uchwały został  przyjęty  przez  Radę większością  głosów tj.  na  14 radnych 
obecnych  na  sali  podczas  głosowania  za  jego  przyjęciem  głosowało  13  radnych, 
„przeciw” – nie zgłoszono, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Uchwała Nr XVIII/147/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
zmiany budżetu na 2005 r. stanowi załącznik nr16 do protokołu.

7) Ustalenie okolicznościowych obchodów „Dni Dobrej”.

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka zaproponowała dni 17, 18 i 19 czerwca 
2005 r. na zorganizowanie corocznych okolicznościowych obchodów „Dni Dobrej”.
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Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Eugeniusz  Żerkowski  poprosił  o 
przedstawienie opinii Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr  Bernard 
Stencel  oraz  zastępca  przewodniczącego  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Henryk 
Gręzicki  poinformowali  o  przyjętych  pozytywnych  opiniach  w  sprawie  ustalenia 
terminu „Dni Dobrej”.

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poddał przedstawiony projekt uchwały 
pod głosowanie.

Uchwała została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 14 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, przeciw---------, 
głosy wstrzymujące – 1.

Uchwała Nr XVIII/148/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 21.04.2005 r. w sprawie 
ustalenia  okolicznościowych  obchodów  „Dni  Dobrej” stanowi  załącznik  nr17 do 
protokołu.

ad: 10.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Na część zgłoszonych interpelacji odpowiedzi udzieliła p. Małgorzata Osiwała 
– kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej stwierdzając, 
że:
− na temat ustawienia ławki na dworcu PKS w Dobrej mieszkańcy mają różne 

opinie, jednakże zostanie ona zamontowana na stałe,
− wymiana  piasku  w  piaskownicach  odbywa  się  sukcesywnie,  w  tej  chwili 

wymieniony został piasek przy blokach w Dobrej,
− za odbiór śmieci z koszy przy sklepach odpowiadają ich właściciele.  Zakład 

komunalny  dokonuje  bezpłatnego  odbioru  z  kosza  przy  sklepie  p.  Nowaka, 
ponieważ  sprzedaje  on  nieodpłatnie  worki  zakładu  na  odbiór  śmieci.  P.  M. 
Osiwała  podkreśliła,  iż  porozumienie  może  zostać  zawarte  z  innymi 
właścicielami sklepów.

− na  temat  sprzątnięcia  ubikacji  przy  placu  targowym  wyjaśniła,  że  nie  jest 
przystosowany  do  aktualnie  obowiązujących  przepisów.  Publiczna  toaleta 
znajduje  się  na  dworcu  PKS,  która  jest  utrzymywana  w  czystości  przez 
pracownika  zakładu  komunalnego.  Na  „Zieleniaku”  zostanie  umieszczony 
regulamin korzystania z placu.
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− w przypadku wykorzystania osób odrabiających kary na pomoc w remontach 
strażnicy  w Dobrej  poinformowała,  iż  w  70% są  to  osoby,  które  naruszyły 
prawo  pod  wpływem  alkoholu.  ZGKiM  wykorzystuje  te  osoby  do  prac 
porządkowych,  a  tym  samym  zalicza  przyznane  przez  sąd  godziny  do 
odpracowania.  Zakład  nie  ma  zadania  kontroli  i  zmuszania  tych  osób  do 
wykonania kary, dlatego sprawa poruszona przez radnego zostanie przekazana 
do komendanta Policji w Dobrej. 

− w  sprawie  mieszkań  komunalnych  radni  otrzymają  dokładną  informację  do 
budżetu  na  2006  r.  Aktualnie  wszystkie  lokale  zostały  ubezpieczono  oraz 
zamontowano  gaśnice  w  tzw.  „koszarach”  (Długa  Wieś)  i  budynku  Urzędu 
Miejskiego.  Konieczne  jest  zabezpieczenie  dachów i  kominów,  do  czego  p. 
kierownik wystąpiła z prośbą o pomoc strażaków. Dodała, iż w informacji będą 
przedstawione dane o założeniu książek na każde lokale, których obecnie nie 
wszystkie posiadają.

P.  Burmistrz dodała,  że przegląd przeciwpożarowy w lokalach komunalnych 
powinien  odbyć się  w ramach własnych,  gdyż  z  zadaniem tym łączą  się  wysokie 
koszty.

Następnie udzieliła innych odpowiedzi:
− w  sprawie  likwidacji  nielegalnych  wysypisk  w  mieście  i  jego  okolicach 

konieczna jest przede wszystkim edukacja o ochronie środowiska, 
− założenia  ogrodzenia  przy  budynku byłej  szkoły  w Rzymsku jest  w  trakcie 

realizacji.
Radny Krzysztof Kucharski  dodał,  że ogrodzenie miało być założone ze 

środków pozyskanych ze sprzedaży ściętych topoli, jednakże osoba oferująca zakup 
wycofała się ze swej propozycji.
− przyznanie  stypendiów  dla  uczniów  –  zarządzeniem  burmistrza  powołana 

została  Komisja,  która  w  najbliższym czasie  będzie  rozpatrywać  około  300 
wniosków.  Gmina  na  cały  2005  r.  otrzymała  kwotę  50.000,-  zł  na  wypłatę 
stypendiów, która jest zbyt niska w stosunku do potrzeb, dlatego Komisja musi 
odpowiednio rozstrzygnąć przydział środków.

− przekazanie  funduszy  z  Gminnej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowej  dla  OSP  nie  jest  możliwe,  gdyż  środki  te  muszą  zostać 
wykorzystane  na  rozwiązanie  problemów  alkoholowych.  OSP  może 
przedstawić program profilaktyczny w powyższym temacie i Komisja rozważy 
możliwość przyznania środków.

− wykonanie  oświetlenia  ulicznego,  jak  i  wyczyszczenie  rowów  będzie 
realizowane zgodnie z posiadanymi środkami

−  wykonanie placu targowego przy Domu Kultury jest to inwestycja, która nie 
została  zaplanowana  do  realizacji,  jednakże  w  przyszłości  musi  zostać 
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rozważona  propozycja,  gdyż  plac  „Zielony  Rynek”  jest  zbyt  mały  na 
prowadzenie handlu.

Radny Piotr Bernard Stencel odczytał pismo od Wspólnoty Mieszkaniowej Nr 1 
z  Dobrej  dotyczące  zmniejszenia  placu  zabaw  przy  bloku  i  wykonanie  zatoczki, 
ponieważ mieszkańcy mają problemy z przejazdami przy garażach. 

Burmistrz  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  iż  musi  zostać  zwołane 
zebranie wszystkich mieszkańców wspólnot, ponieważ są różne opinie w powyższej 
sprawie.
W przypadku wykonania przepustu przy ul. 1 Maja konieczne są środki na wykonanie 
inwestycji.

Skarbnik Dobrej  p.  Beata Kmieć wyjaśniła,  że wpływy z opłaty targowej w 
2004 r. wyniosły 21.532,- zł i zostały wprowadzone do dochodów budżetu gminy.

W sprawie szkód czynionych przez bobry p. Burmistrz zaznaczyła, iż sprawa zostanie 
sprawdzona w jaki sposób można ją rozwiązać, gdyż zwierzęta te są pod ochroną.

Burmistrz  Dobrej  udzieliła  odpowiedzi  w  sprawie  inwestycji,  z  których 
najważniejszą  jest  budowa kolektora  w Dobrej.  Stwierdziła,  że  będą  wykonywane 
drogi  żwirowe  (Linne,  Moczydła)  i  asfaltowe  (Miłkowice,  Żeronice)  zgodnie  z 
uzyskanymi środkami, na innych drogach wykonane zostaną bieżące naprawy.

ad: 11.
Wolne wnioski.

Radny Piotr Bernard Stencel zwrócił uwagę, że środki z nadwyżki budżetowej 
nie zostały,  jak wnioskowano, przekazane na budowę hali sportowej.  Dodał,  iż nie 
została podzielona cała nadwyżka.

Skarbnik Dobrej p. Beata Kmieć odpowiedziała o konieczności pozostawienia 
nadwyżki  budżetowej  np.  na  wypłatę  stypendium  dla  uczniów,  gdyż  gmina  nie 
otrzymała wszystkich środków koniecznych na ten cel.
Stwierdziła, iż w przypadku budowy hali sportowej została ona rozłożona na następne 
lata  i  błędem byłoby  wydawanie  środków na  wykonanie  dokumentacji  hali,  która 
może być budowana za dwa lata.

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka przekazała informacje:
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 o  zgłoszeniu  przez  Księdza  Dziekana  Zygmunta  Chromińskiego  propozycji 
nazwania skwerku przy kościele w Dobrej im. Jana Pawła II. Dodała, iż Ksiądz 
Dziekan  proponuje  wprowadzenie  nazwy  skwerku  bez  zmiany  nazwy  pl. 
Wojska Polskiego, która łączyłaby się z dużymi kosztami.

 o piśmie  w sprawie  przygotowania  wykazu pokryć dachowych z  eternitu,  z 
których obecnie się wstrzymano, gdyż w skierowanym piśmie nie przekazano 
informacji w jakim celu gmina powinna wykaz wykonać. 
P. Burmistrz zaprosiła wszystkich obecnych na organizowane imprezy z okazji 

Obchodów Dnia 3 Maja w dniu 3.05. oraz VII Powiatowych Obchodów Dnia Strażaka 
połączonych z obchodami 100 – lecia OSP w Dobrej dnia 8 maja br.

Na zakończenie zaprosiła wszystkich po sesji na otwarcie Gminnego Centrum 
Informacji,  które  zostało  utworzone  z  pomocą  środków  otrzymanych  z 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy.

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przypomniał  o  składaniu  oświadczeń 
majątkowych do dnia 30 kwietnia.

W związku z tym, że porządek XVIII sesji  Rady Miejskiej  w Dobrej  został 
wyczerpany przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej Eugeniusz Żerkowski o godz. 
1135 zakończył  obrady  XVIII  sesji  dziękując  wszystkim  za  przybycie  i  udział  w 
obradach.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

     Protokołowała :        Przewodniczył :
                                Przewodniczący

       I n s p e k t o r                    Rady Miejskiej

/-/ Barbara Kominiarczyk                                       /-/Eugeniusz Żerkowski 
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